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Bestuurlijke aangelegenheden 
Het jaar 2022 stond vooral in het teken van afscheid en kennismaking. Na de 

gemeenteraadsverkiezingen werd duidelijk dat VNG Flevoland te maken zou krijgen met een 

complete bestuurswissel: Hilde van Garderen, Madelon van Noort, Marian Uitdewilligen, Ton 

van Amerongen, Wim van der Es en Freek Brouwer hebben plek gemaakt voor Winnie Prins, 

Roelie Bosch, Cees van den Bos, Peter van Bergen, Roger de Groot en - in eerste instantie 

Rinze Broekema, maar nu vervangen door -  Annemieke Messelink. Vertegenwoordigers uit 

de kringen van griffiers (Robert Wassink), raadsleden (Hans van Dijk) en secretarissen 

(Tineke van Lenthe, tijdelijk vervangen door Carla Swart) staan het bestuur met advies bij. 

Bij de ALV van 2 juni 2023 wordt voorgesteld de nieuwe bestuursleden te benoemen.  

 

Pas in november 2022 kon het nieuwe bestuur voor de eerste keer kennis maken, afspraken 

maken over de werkwijze en een eerste verkennend gesprek voeren over de te voeren koers 

van VNG Flevoland. 

 

Door de wisseling zijn er dit jaar in plaats van 6 maar 4 bestuursvergaderingen geweest. 

Inhoudelijke onderwerpen die in de vergaderingen aan de orde kwamen, zijn: 

- Corona en verder herstel 

- de gemeentelijke financiën irt het gemeentefonds, de jeugdhulp en het perspectief 

vanaf 2026 

- de oorlog in Oekraïne, de mogelijkheden van de gemeenten en de impact op 

inwoners en vrijwilligers 

- gemeenten en digitale en technologische ontwikkelingen 

- provinciale samenwerking (waaronder BRE-onderzoek en Samen maken we 

Flevoland) 

- beter betrekken van raadsleden 

- netwerk- en communicatiefunctie 

- verenigingsstrategie VNG 

 

Activiteiten VNG Flevoland 

• Flevomeeting 13 mei 2022 

Op 13 mei vond de jaarlijkse Flevomeeting, het netwerkevent van bestuurlijk Flevoland, 

plaats op de Floriade in Almere. Een bijzonder mooie gelegenheid voor zowel Flevolandse 

bestuurders als (nieuwe) raadsleden om elkaar te ontmoeten in dit bijzondere Floriade jaar. 

Het programma stond in het teken van kennismaken: met de VNG, met VNG Flevoland en 

vooral … met elkaar. Daarnaast was er aandacht voor de Flevolandse samenwerking, de 

opgaven die we met elkaar voor de korte termijn en lange termijn hebben en vooral ook wat 

Flevoland te bieden heeft. Ook de besturen van de provincie en het waterschap waren als 

gasten uitgenodigd op deze mooie Flevomeeting.  

 

• Themabijeenkomst Verenigingsstrategie 23 november 2023 

Op 23 november 2022 ging Leonard Geluk, de algemeen directeur van de VNG, in gesprek 

met de leden van VNG Flevoland over een nieuwe verenigingsstrategie. Leonard gebruikte 



de zeven eigenschappen voor goed leiderschap van Stephen Covey om ook de zeven 

eigenschappen voor goede overheid te duiden.  

 

Professor Douwe Jan Elzinga nam ons mee in de ontwikkelingen van het Openbaar Bestuur 

van de afgelopen 15 jaar. De autonomie van gemeenten is in deze periode sterk afgenomen. 

Nederlandse gemeenten hebben er steeds meer taken bijgekregen, die ze met te weinig 

financiële middelen moeten uitvoeren. De heer Elzinga gaf in zijn verhaal de aanzet tot een 

model wat bij de verenigingsstrategie “omgekeerd medebewind” is genoemd: in dit model 

ontwikkelen gemeenten zich tot een sterke bestuurslaag door een stap naar voren te doen 

en maatschappelijke opgaven te agenderen en oplossingen aan te dragen en aan het rijk de 

randvoorwaarden te stellen voor de uitvoering. Bij de stelling over de VNG als vereniging die 

samenwerkt in regio’s gaven de leden aan dat samenwerking goed is, maar dat de burger 

zich wel moet blijven herkennen in de lokale besluiten. Het punt van de democratische 

legitimatie vraagt aandacht. 

 

• Afstemming en samenwerking met VNG en andere provinciale afdelingen 

De afdeling Flevoland van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten, ofwel afgekort VNG 

Flevoland, is weliswaar een zelfstandige vereniging, maar is ook onderdeel van de VNG-

familie. De provinciale afdelingen worden onder andere geraadpleegd bij vacatures waarvoor 

de voordrachtscommissie een advies uitbrengt. Sinds 3 jaar is er binnen het VNG-bestuur 

ook een bestuurslid met de provinciale afdelingen in zijn portefeuille. Dit is op dit moment 

Eric van Oosterhout, burgemeester van Emmen. 

 
➢ Flevolandse vertegenwoordiging in bestuur en commissies VNG 

Sinds 2022 zitten er 10 mensen uit Flevoland in het bestuur, (tijdelijke) commissies, colleges 

en bestuurlijke netwerken van de VNG. 

Bestuur, commissies en colleges Vertegenwoordiger uit Flevoland 

Algemeen bestuur Cees van den Bos (burgemeester Urk, K80) 

Raadsleden en griffiers Lars Wieringa (griffier Lelystad) 

Financiën Kees Ahles (wethouder Almere) 

Economie, Klimaat, energie en milieu Maaike Veeningen (wethouder Almere) 

Participatie, schuldhulpverlening en integratie Froukje de Jonge (wethouder Almere) 

Zorg, jeugd en onderwijs Rinze Broekema (wethouder Lelystad) 

Ruimte, wonen en mobiliteit Helmut Hermans (wethouder Zeewolde) 

Asiel en migratie Jean Paul Gebben (burgemeester Dronten) 

Dienstverleningszaken Roger de Groot (burgemeester Noordoostpolder) 

Landelijk gebied Toon van der Steen (wethouder Noordoostpolder) 

Flevoland is niet vertegenwoordigd in: 
- Europa en internationaal 
- Informatiesamenleving 
- Arbeidszaken 

 
➢ Voorzittersoverleg 

Twee keer per jaar (in aanloop naar de ALV of BALV) treffen de voorzitters van de 

provinciale afdelingen elkaar (digitaal). Bij deze gelegenheid wisselen de voorzitters met 

elkaar uit wat er leeft binnen hun afdelingen en bespreken ze de agenda van de ALV. 

 
➢ Secretarissenbijeenkomsten  



Ook twee keer per jaar komen de ambtelijke secretarissen van de provinciale afdelingen 

samen met de stafafdeling van de VNG. Doel hiervan is uitwisseling van informatie en tools. 

Ook worden nieuwe processen voorbereid en input gegeven over de aanpak.  

 
➢ Periodieke gesprekken VNG directie 

In aanloop naar de (B)ALV maakt Leonard Geluk, algemeen directeur van de VNG, een 

(digitale) ronde door het land en spreekt met burgemeesters over wat er leeft in de 

gemeenten. Ook de burgemeesters van de Flevolandse gemeenten worden hiervoor 

uitgenodigd.   

 

• Afstemming en samenwerking in de provincie 

Het bestuur vindt afstemming met de andere bestuurslagen erg belangrijk. Dit houdt de lijnen 

kort. In de vorige bestuursperiode was de provincie standaard agendalid. Voor de nieuwe 

periode wil het bestuur zowel de provincie als het waterschap op gezette tijden uitnodigen. 

 

• Communicatie 

Hoewel het bestuur (digitale) communicatie belangrijk vindt, is dit ook in 2022 nog een 

ondergeschoven kindje geweest. De belangrijkste reden hiervoor is dat door de 

bestuurswisseling in 2022 nog geen besluit genomen kon worden over een intensivering van 

de capaciteit om hier echt stappen in te zetten; er is zowel technische als inhoudelijke 

vernieuwing nodig. Het nieuwe bestuur heeft onlangs opdracht gegeven voor een 

websiteoptimalisatie, zodat er een start met de verbetering wordt gemaakt. Ook is er een 

eerste (traditionele) nieuwsbrief verstuurd naar alle leden met de bedoeling ook de 

proactieve communicatie op gang te helpen.  

 

 

 

 


